
Nfrpit irti lnariidrvestd!
Inarijiirven eriimaisuus on uhat-

tuna, vaikka se on suojatfuna ran-
tojensuojelulailla ja valittu Natu-
ra 2000-verkostoon, jotka kieltii-
vdt luontoon kohdistuvat muutos-
toimenpiteet. Tiistii huolimatta on
Inarin kunnanvaltuusto teettiinyt
kaavoitussuunnitelmia: suuria tu-
ristikeskuksia hotelleineen ja luk-
sushuviloineen jiirven eri kohtiin
keskelle koskematonta luontoa, jo-
ka tlirveltiiisiin teillii, siihkiilinjoil-
la, j iitevedenkiis ittelylaitoksilla j ne.
Kunta havittelee saavansa kiinteis-
tri- ja muita verotuloja. Taustalla lie-
nee vaikutusvaltaisia liikeyrityksiii
ja keinottelijoita.

Valtio, jolle alue kuuluu, on
suojelulait siiiitiinyt. Suomi halu-
aa profi loitua luonnonsuojelulla ja
keltda koskematonta luontoa tdr-
keimpiinii matkailuvaittina. Miten
on mahdollista, ettti Lapin helmen,
Inarijiirven kohdalla yritefiian toi-
mia piiinvastoin?

Eikri kotimaan luonnon suojele-
misen oddvastuu ole meillii suoma-

laisilla? Entiset sukupolvet arvosti-
vat luontomme helmiiija siiilyttiviit
ne meille. Meidiin velvollisuutemme
on jattee ainutlaatuinen luontomme
tuleville sukupolville.

Yhii harvinaisemmaksi kiiyviin
koskemattoman luonnon arvo nou-
see kaikkialla. Sen sijaan, ettii Ina-
rijiirven rantoja myydiiiin vieraille,
tulisi matkailua kehittiiS niin, ettii
voidaan siiilytt2iii paikallinen oma-
leimaisuus, eliivii saamelaiskulttuu-
ri. UNESCO:lta voisi hakea Inarijiir-
velle maailmanperintOkohteen sta-
tustatai jiirvi voitaisiin julistaa kan-
sallispuistoksi.

Suomella on varaa siiilyttiiii Ina-
rij?irven koskematon luonto tulevil-
1e sukupolviile. Tiitii ovat vaatimas-
sa myris Australian ulkosuomalaiset
adresseillaan. Hekin tuntevat vas-
tuuta ja rakkautta vanhan kotim aau-
sa luontoa kohtaan.

Harald ja Ilmari Helander
Ivulo/Kirkkonummi
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ElY-keskus vastaa
Vastine 5.1.2011 Inarilaisessa

olieeseen Veijo Wallinin ki4oituk-
seen, "Sana on vapaa -osastolla".

Tilanne rajavalvonnan osalta
Nliiitiimcin alueella on muuttunut.
Liikennevaloista ilmoittava liiken-
nemerkki on j 2iiinyt tarpeettomaksi.

Lapin ELY- keskuksen toimesta
tarpeeton merkki on poistettu.

Tapio Schultz
Aluevastuava
Lapin ELY- keskus
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Onko valtu uston ddnitteiden
seiryttfr minen niin vaikeaa?

Vai ei kunnanvaltuuston ko-
kouksien aani t te i ta  s?i i ly tet i i .
Nliin piiiitti inarin kunnanhalli-
tus 20.1 2.2010 kokouksessaan,
eli se tyrmiisi Mikko Kirjartn-
nan 9.12.2010 tekemi in a lo i t teen.
Uskoisin, ettei kunnanvaltuutet-
tu Kirjarinta ole ainoa valtuutet-
tu, joka toivoisi aanitteiden sai-
llttiimistii.

Usein on niihtl, miten lyhy't
on ihmisen mursti, puhumatta-
kaan piiiittiijien rnuistista. Eikci
valtuuston kokousten eenitteita
olisi tarvittu monasti, jotta muts-
tettaisiin mitii kukin on puhunut
ja mill i i  t iedoil la heidiit on pii i i-
tciksiin johdateltu?

No, nehiin tiedot eivrit ole tar-
reel l is ia  . lo idenkin mie lestS.  sen

li i lkeen kun asiat on nuij ittu pcil -

tiiiin. Mutta kuten Kirjarintakin

totesi, etti "kyse voi olla oikeus-
turvan toteutumisesta". Kokouk-
sen eeniftaminen tiinZi digiaikana

ei varmaankaan ole mitliiin pelle

pelottoman hommaa. Eikti sentddn
nykyaikana, vuonna 201 l, Aanitta-
minen ja tallentaminen ole melko

helppoa ja edullista, jos halutaan.
Ja  ta rv inneeko a ina  mennd

Suomen Kuntaliiton ohjeiden mu-
kaan, si l l i i  eihl ln mikt iSn asetus
kielliikiiiin valtuuston kokouksen
Aanittiim istd ja tallentarnista. Ina-
r in kunnanvaltuuslohan voisi vre-
lli tehdii ryhdikkl?in pli[tdksen,
jonka mukaan jokainen valtuus-

ton kokous nauhoitetaan ja iiiinit-
teet tallennetaan. Tulevaisuudes-

sa niitii voisivat kiiytttiii mycis his-
toriantutkijat.

Kuntslainen


